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                                         P r o t o k ó ł   Nr XXVII/2009

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 22 kwietnia 2009r. w sali Urzędu Gminy
                                                 w godz. od 9oo do 1125

    I.  Otwarcie.
                Otwarcia XXVII sesji Rady Gminy  Kotlin dokonał  Przewodniczący Rady
Gminy Czesław Moch witając radnych, Wójta Gminy - Walentego Kwaśniewskiego,
Sekretarza Gminy - Genowefę  Dekert, Skarbnika Gminy - Irenę Antczak, radnego Rady
Powiatu - Sławomira Wąsiewskiego, Kierownika Rewiru  Dzielnicowych w Jarocinie -
Mariusza Krawczyka, sołtysów i redaktorów Gazety Jarocińskiej i Życia Jarocina.
Przewodniczący Rady poinformował, że na ustawowy skład  15 radnych w sesji
uczestniczy 14, co stanowi kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.
Listy obecności radnych oraz sołtysów stanowią załączniki do protokołu.

    II. Przedstawienie porządku  obrad.
              Przewodniczący  zaproponował zmianę porządku obrad polegającą na
wprowadzeniu punktu obrad: " Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia
regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Kotlin" jako
punktu 13, a pkt 13, 14 i 15 przesłanego radnym porządku obrad otrzymałyby kolejno
numerację : 14, 15 i 16.
Za zmianą porządku obrad głosowało 14  radnych.
Porządek obrad:
1. Otwarcie.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXVI

sesji.
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z

wykonania uchwał Rady.
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i ocena wykonania budżetu Gminy za

2008 rok.
8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania

budżetu.
9. Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta

Gminy za 2008 rok.
10. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy.
11. Zapoznanie się z opiniami stałych Komisji Rady dotyczącymi wykonania budżetu

Gminy.
12. Głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium i

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy.
13. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z

placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Kotlin.
14. Wolne głosy i wnioski.
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15. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
sesji.

16. Zamknięcie obrad.
Porządek obrad przyjęty został 14 głosami "za".

   ad.3 Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy.
                 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera przedstawił pozytywną
opinię o treści protokołu z XXVI sesji Rady, wnosząc o jego przyjęcie.
Protokół  przyjęto 14 głosami "za".

 ad.4 Interpelacje i zapytania radnych.
                Nie zgłoszono interpelacji  i nie zadano żadnych pytań.

 ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od
XXVI sesji.
                 Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym
uczestniczył w spotkaniu  ze Starostą Jarocińskim jakie odbyło się u Wójta  Gminy w
Kotlinie w sprawie organizacji dożynek gminno - powiatowych.
Uczestniczył w szkoleniu w Urzędzie Gminy odnośnie gospodarki odpadami.
Brał udział w przygotowaniu materiałów sesyjnych oraz uczestniczył w posiedzeniach obu
stałych komisji Rady.
Informacje Przewodniczącego przyjęto bez uwag.

 ad.6Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie  międzysesyjnym oraz z
wykonania uchwał Rady.
              Sprawozdanie złożone przez Wójta odnośnie realizacji uchwał i o wydanych
zarządzeniach stanowi załącznik do protokołu.
Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym  zorganizował spotkanie w sprawie
organizacji dożynek powiatowo-gminnych.
Odbył spotkanie z dyrektorami szkół i przedszkola w Szkole Podstawowej w Sławoszewie
w sprawie organizacji roku szkolnego 2009/2010.
Podjęto decyzję o utworzeniu czwartego oddziału przedszkolnego, nie licząc "O", czyli
Przedszkole będzie miało 6 oddziałów: 2 oddziały "O" i 4 przedszkolne. Wyliczono, że
wychowaniem przedszkolnym objętych jest niecałe 50%  dzieci. Do Przedszkola
dowożone są dzieci spoza Kotlina. Decyzja ta pociągnie za sobą przeznaczenie większych
środków na Przedszkole  o ok. 100 tys. zł. Dyrektor Przedszkola wystąpi o 1 etat
nauczycielki i 1 etat obsługi  więcej. Poza tym musi być przystosowana jedna klasa do
dzieci przedszkolnych.
Następnie Wójt informował o otwartym przetargu na budowę sieci wodociągowej przy ul.
Waliszewskiej.
Cena kosztorysowa  netto to 160 tys. zł , a najtańsza złożona oferta  ok. 40 tys. zł netto.
Pozostałe oferty przewyższają kwotę 100 tys. zł.  Komisja przetargowa, informował Wójt
ma niewiarę, że za taką cenę można wykonać dobrze robotę. Zdaniem Wójta jeżeli
wykonawca chce, to niech robi, a przeznaczyć większe środki na inspektora nadzoru, który
pilnowałby roboty. Oferent z najniższą ceną został zaproszony w celu udowodnienia, że
wykona robotę za tę cenę.
Przewodniczący Rady pytał - czy  wykluczona jest pomyłka przy najniższej ofercie? Wójt
zapewniał, że nie ma pomyłki.
Sprawozdanie Wójta przyjęto bez zastrzeżeń.

 



3

 ad.7Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i ocena wykonania budżetu Gminy
za 2008 rok.

             Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu
szczegółowo omówione zostało na posiedzeniach obu komisji stałych Rady, prosząc
Skarbnika Gminy o przedstawienie ogólnie sprawozdania.
Skarbnik poinformowała, że budżet Gminy na 2008 rok został uchwalony uchwałą Rady
Gminy w dniu 28 grudnia 2007r.
Dochody zaplanowane to kwota 15.584900,- zł, w tym zadania zlecone 2.767.244,- zł.
Wydatki zaplanowane to kwota 17.180.980,- zł., w tym zadania zlecone 2.767.244,- zł.
Występujący deficyt budżetowy w kwocie 1.595.980,- zł planowano pokryć pożyczką z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz kredytem
bankowym.
W ciągu roku występowały zmiany polegające na:
- zwiększeniu subwencji ogólnej o 198.261,- zł,
- zwiększeniu dotacji celowej na zadania zlecone  o kwotę 615.158,- zł,
- zwiększeniu dotacji celowej na zadania własne o kwotę 689.966,- zł,
- otrzymaniu środków ze Starostwa Powiatowego w Jarocinie w kwocie 50.000,- zł,
- dotacji z funduszy celowych na inwestycje  w kwocie 227.500,- zł,
- dotacji  w ramach programu "Kapitał ludzki" w kwocie 32.572,- zł,
- zwiększeniu dochodów własnych w kwocie 551. 090,- zł.
- Budżet po zmianach po stronie dochodowej wyniósł 17.949.447,- zł, a wykonanie

18.021.960,41 zł, co stanowi 100,40%.
Z ogólnej kwoty dochodów przypada na:
- dochody własne 7.009.306,13 zł,
- dotację celową na zadania zlecone 3.308.677,87 zł,
- dotację celową na zadania własne  1.164.976,49 zł,
- dotację celową na zakupy inwestycyjne 4.500,00,- zł,
- subwencję z budżetu państwa 6.226.430,- zł,
- środki finansowe ze Starostwa Powiatowego 50.000,00 zł,
- środki finansowe z funduszy  celowych 227.500,00 zł,
- dotację z programu " Kapitał ludzki" 30.569,92 zł
co stanowi razem 18.021.960,41 zł.
Dochody własne to:
- podatki i opłaty 5.553.237,51 zł,
- ze sprzedaży wody, za ścieki , odpady komunalne, usługi w przedszkolu, sprzedaż

posiłków w stołówce szkolnej - 1.087.957,45 zł,
- z majątku Gminy ( ze sprzedaży, czynsz dzierżawny, wieczyste użytkowanie) -

258.894,71 zł,
- odsetki - 43.792,19 zł,
- pozostałe dochody - 109.215,46 zł.
Wydatki
Plan wydatków to kwota 19.294.236,00,- zł, a wykonanie 18.312.870,46 zł, co stanowi
94,91%.
Wykonanie  w poszczególnych działach:
- 010 rolnictwo i łowiectwo  - 1.778.878,47 zł,
- 400 wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę - 340.699,94 zł
- 600 transport i łączność  1.876.065,61 zł,
- 700 gospodarka mieszkaniowa  8.928,13 zł,
- 710 działalność usługowa 34.082,80 zł
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- 750 administracja publiczna  1.906.214,77 zł,
- 751 urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz

sądownictwa 4.653,00 zł,
- 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  161.809,29 zł,
- 756 dochody od osób prawnych, osób fizycznych i innych jednostek nieposiadających

osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem   38.473,85 zł
- 757 obsługa długu publicznego 121.634,20 zł,
- 758 różne rozliczenia - nie rozdysponowano rezerwy celowej w kwocie 75.980,00 zł

przeznaczonej na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego,
- 801 oświata i wychowanie 6.269.881,56 zł
- 851 ochrona zdrowia 71.119,24 zł
- 8852 pomoc społeczna 4.066.750,32 zł
- 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej  30.569,21 zł
- 854 edukacyjna opieka wychowawcza 286.548,88 zł
- 900 gospodarka komunalna  897.801,02 zł,
- 921 kultura i sztuka  337.778,79 zł,
- 926 kultura fizyczna i sport 80.982,38 zł.
Z ogólnej kwoty wydatków:
- 14.842.0599,94 zł to wydatki bieżące z tego 5.787.054,86 zł to wynagrodzenia i

pochodne,
- majątkowe 3.470.810,52 zł.
O przedstawienie realizacji zadań inwestycyjnych Przewodniczący Rady poprosił Wójta
Gminy.
Wójt mówiąc o budżecie powiedział, że ma on stronę wydatkową i dochodową.
Strona dochodowa boli obywateli, a strona wydatkowa obywateli cieszy.
Natomiast zarządzającego strona dochodowa boli, ponieważ musi ściągać podatki i opłaty,
a przy wydatkach musi patrzeć na co wydaje i ile wydaje i czy wystarczy.
W miarę  tworzenia majątku , który trzeba utrzymywać spada procentowy udział nakładów
na inwestycje.
Wójt przypomniał okres kiedy na inwestycje przeznaczano 56% budżetu, ale wówczas
Gmina nie utrzymywała oświaty. Ostatnie lata to 19-20% przy wspomożeniu dotacjami i
pożyczkami.
Z wykonanego budżetu po stronie wydatkowej 18.312.870,46 zł , 14.842.059,94 zł to
wydatki bieżące w których są również nakłady na remonty.
3.470.810,52 zł to środki wydatkowane na inwestycje stanowiące 19% budżetu.
Zrealizowane inwestycje to:
- odwiert studni głębinowej w Kotlinie,
- rozbudowa oczyszczalni  ścieków w Wyszkach,
- sieć wodociągowa i kanalizacyjna przy ul. Słonecznej,
- sieć wodociągowa i kanalizacyjna przy ul. Krasickiego,
- opracowanie dokumentacji na sieć kanalizacyjną i wodociągową przy ul. Szyszki,
- budowa dróg:

- chodnik w Racendowie , z udziałem Powiatu,
- droga Kurcew Ameryka,
- droga Wola Książęca - Wysogotówek,
- ulica Reymonta,
- przebudowa ul. Teodorowskiej,
- opracowanie dokumentacji na budowę ul. Norwida,
- powierzchniowe utrwalenie drogi Parzew - Racendów,
- utrwalenie asfaltu na ul. Dworcowej,
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- oświetlenie uliczne w: Kotlinie, Racendowie, Sławoszewie,
- utwardzono kostką  granitową plac przy ul. Rymarkiewicza,
- ustawiono wiatę  autobusową w  Wysogotówku,
- dobudowano sanitariaty do świetlicy wiejskiej w Twardowie,
- opracowano dokumentację na rozbudowę Domu Strażaka w Kotlinie,
- opracowano dokumentację na modernizację boiska sportowego w Magnuszewicach

wraz z trybunami i szatnią.
Zakupy inwestycyjne to:
- 3 pompy głębinowe  do hydroforni,
- zestaw do ratownictwa drogowego dla OSP Racendów,
- zakupy dla szkół: kserokopiarki, szafy chłodniczej i komputera,
- zakupy dla Urzędu Gminy:  i GOPS-u : po dwa zestawy komputerowe,
- przyczepa ciągnikowa na oczyszczalnię ścieków,
- wykup gruntów pod drogami.
Dotacje jakie Gmina przekazała to dotacja dla Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie w
kwocie 37.000,00 zł na zakup samochodu oraz 3.000,00 zł na zakup zestawu
komputerowego.
Remonty przeprowadzone to:
- remonty w szkołach za ok. 250.000,00 zł , w tym największa pozycja to  naprawa

dachu budynku w Woli Książęcej,
- wymiana podłogi w świetlicy wiejskiej w Wilczy,
- wymiana 2 drzwi w świetlicy wiejskiej w Twardowie,
- remont świetlicy w Woli Książęcej,
- wymiana dachu garażu strażackiego w Wysogotówku.
Razem na remonty wydatkowano około 500.000,00 zł.
Dramatem jak określił Wójt jest cena energii elektrycznej za zakup której zapłacono w
roku 2008 575.000,00 zł.
Dyskusja
Radny Stefan Taczała pełniący funkcję Przewodniczącego  Komisji Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych w Kotlinie ustosunkował się do wykonania budżetu w dz. 851 -
Ochrona zdrowia.
Przewodniczący Komisji  wyjaśnił, że dochody na 2008r. w tym dziale uchwalono w
wysokości 70 tys. zł. Pod koniec roku w związku z osiągnięciem większych dochodów od
planowanych zwiększono plan wydatków  do kwoty 79.600,00 zł.
Wydatki w tym dziale  zrealizowano w wysokości 71.119,24 zł. Po koniec roku nie było
możliwości wykorzystania wszystkich środków.

   ad.8 Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania
budżetu.
                 Skarbnik Gminy odczytała uchwałę  Nr SO-42/2-SP/Ka/09 Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 kwietnia 2009r. w
sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kotlin sprawozdaniu z
wykonania budżetu Gminy za 2008 rok.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
RIO wyraziła opinię pozytywną z zastrzeżeniem o braku w sprawozdaniu informacji o
przychodach i rozchodach budżetu.
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przychody to zaciągnięte kredyty i pożyczki oraz wolne
środki na początku roku,  które wyniosły  łącznie 2.075.850,18 zł, a rozchody to spłata
kredytów i pożyczek wynosząca kwotę 731.061,40 zł. Dane te wykazano w
sprawozdaniach tabelarycznych, a nie wykazano ich w sprawozdaniu opisowym.
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  ad.9 Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta
          Gminy za 2008 rok.

               Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za
2008r. odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera.
Wniosek stanowi załącznik do protokołu.

ad.10 Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.
              Uchwałę nr SO-31/2-ABS/Ka/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 kwietnia 2009r. w sprawie wyrażenia opinii o
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin o udzielenie absolutorium Wójtowi
Gminy Kotlin za 2008r. odczytał Przewodniczący Rady Gminy.
Skład Orzekający RIO wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej jest zgodnie z
prawem uzasadniony.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

 ad.11 Zapoznanie się z opiniami stałych Komisji Rady dotyczącymi wykonania budżetu
           Gminy za 2008 rok.

                  Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  poinformował, że Komisja
zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2008 rok  i po
szczegółowej analizie jednogłośnie 7 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała wykonanie
budżetu Gminy za 2008  rok.
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław Wodniczak
poinformował, że Komisja po zapoznaniu się z wykonaniem budżetu Gminy jednogłośnie
7 głosami "za"  pozytywnie  zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za 2008r.

ad.12 Głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium i
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy.
                Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o absolutorium dla Wójta
Gminy Kotlin.
W głosowaniu jawnym 14 głosami "za" Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi
Gminy Kotlin za 2008 rok.
Uchwała Nr XXVII/130/2009 w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kotlin
z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2008 stanowi załącznik do protokołu.
                Przewodniczący Rady gratulując uzyskania absolutorium podziękował Wójtowi,
a za Jego pośrednictwem wszystkim tym którzy przyczynili się realizacji  uchwały
budżetowej na 2008 rok.
                Wójt zabierając głos powiedział, że Rada Gminy udzieliła absolutorium także
sobie, bowiem Wójt realizuje podstawową  uchwałę, uchwałę  budżetową . Wójt ocenił rok
2008 jako dobry w którym udało się dużo zrealizować.
Wójt podziękował radnym za udzielenie absolutorium i wszystkim współpracownikom
tym bliższym i tym dalszym  za  dobrą jak się  wydaje  współpracę w 2008 roku.
Wójt powiedział, że oceniany jest przez społeczeństwo, kontrolowany jest przez RIO,
służby mundurowe i niemundurowe, które odwiedzały Urząd. Wszystkie działania
zaprowadziły do tego, że rok 2008 zakończył się dobrze.
Wójt na zakończenie swojego wystąpienia jeszcze raz podziękował radnym za jednogłośne
udzielenie absolutorium, co świadczy o tym, że w  roku  2008  musiało być nienajgorzej.
                Ogłoszenie  przez Przewodniczącego Rady 10 minutowej przerwy  w obradach.
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ad.13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z
placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Kotlin.
                 O przedstawienie opinii projektu uchwały Przewodniczący Rady poprosił
przewodniczących komisji stałych Rady.
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław Wodniczak
poinformował, że Komisja w dniu 20  kwietnia br. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  w sprawie regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie
Gminy Kotlin.
Przewodniczący Komisji poinformował, że na posiedzeniu Komisji omówiono także
sprawy: gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy  oraz gospodarkę mieniem
komunalnym.
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Kultury, Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego i
Ochrony Przeciwpożarowej  poinformował, że Komisja również pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały dotyczący regulaminu placów zabaw.
Poza tym przewodniczący poinformował, że jednym z tematów posiedzenia Komisji w
dniu 20 kwietnia br. była działalność ochotniczych straży pożarnych za 2008 rok.
Obecny na posiedzeniu komendant gminny ochrony przeciwpożarowej Andrzej Krzyżanek
narzekał na zły stan samochodów strażackich. W OSP w Wyszkach samochód został
wycofany , a OSP Wilcza posiada najstarszy.
Przewodniczący prosił o rozważenie możliwości zakupu dla straży  dwóch samochodów w
roku, samochodów nie nowych, bo na to nie stać Gminy.

ad.14  Wolne głosy i wnioski.
                Głos zabrali i wnioski zgłosili:
Radny Krzysztof Szyszka mówił o swoim spostrzeżeniu  odnośnie placu zabaw w
Kotlinie. Jak bardzo plac ten jest potrzebny widać o godz. 14, czy 15 gdy dzieci jest bardzo
dużo. Radny mówił, że ma nadzieję, że społeczeństwo uszanuje ten obiekt  i będzie on
służył dzieciom.
Radny Szyszka przyznał, że ważne są drogi, chodniki , ale ważne jest działanie na rzecz
środowiska. Zdaniem radnego konieczne jest powołanie gminnego ośrodka kultury. Jest
potrzeba spotykania się i wyjścia  i  młodzież  należy  zmobilizować do działania.
Radny uważał, że przy okazji rozbudowy Domu Strażaka na bazie Biblioteki Gminnej
działalność kulturalną należałoby rozszerzyć.
Radny potwierdził, że ma kontakt z młodzieżą, która mówi, że nic  nie ma w Kotlinie.
Radny uważał, że kulturą musi zająć się profesjonalista, a nie robić tego społecznie.
Radny Jerzy Szymczak zwrócił się z prośbą do obecnego na sesji kierownika Rewiru
Dzielnicowych w Jarocinie Mariusza Krawczyka o zwrócenie uwagi na plac zabaw przy
okazji pobytu w terenie, bowiem na placu tym są nie tylko dzieci ale także troszeczkę
starsi.
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o równiarkę na drogę w Sławoszewie od kościoła do
Strzydzewa.
Radny Szczepan Szymczak mówiąc o szkoleniu na temat odpadów jakie odbyło się w
Urzędzie Gminy i w którym uczestniczyli radni i sołtysi  stwierdził, że należy się za jego
przeprowadzenie 6, ale praktyka okazuje się inna.  Gdyby wszystkie odpady sortować, to
kubłów, które są w posesjach nie byłoby czym wypełnić, albo odpady należałoby odbierać
nie co miesiąc, a co dwa miesiące.
Radny Szczepan Szymczak pytał - czy grunty Skarbu Państwa położone w
Magnuszewicach na których tworzy się dzikie wysypisko odpadów można wydzierżawić
do czasu uregulowania własności tych gruntów?
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Przewodniczący Rady  zwrócił się z prośbą do przedstawiciela Policji w sprawie podjęcia
działań zmierzających do zaprzestania szaleńczej jak określił jazdy na ulicach:
Teodorowskiej, Rymarkiewicza, 11 Listopada na którą skarżą się mieszkańcy.
Radny Zdzisław Wodniczak  prosił o  zwrócenie uwagi na nieprawidłowy postój
samochodów na chodniku na łuku drogi  w Twardowie  przy warsztacie samochodowym.
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o wydzielenie większego terenu pod parking przy
Szkole w Kotlinie od strony ul. Dworcowej.
Radny Maciej Skowron wnioskował o przesunięcie tablicy "Teren zabudowany"
znajdującej się przy ul. Rymarkiewicza przed skrzyżowanie z ul. Teodorowską od strony
Racendowa, co spowoduje, że na ul. Teodorowskiej obowiązywać będzie ograniczenie
prędkości do 50 km/h. Na ulicy tej nie przestrzegane jest ograniczenie tonażu. Jeżdżą
samochody ze żwirem.
Sołtys Teresa Smolińska wnioskowała o zlikwidowanie kontenerów na segregowane
odpady w Woli Książęcej lub przeniesienie ich w inne miejsce. Przy kontenerze stoi stary
tapczan.
Sołtys Marian Żurek  twierdził, że jeżeli śmieci będą drożeć, to będą wszędzie i w
związku z tym należy spotkać się z firmami odbierającymi odpady.
Radny Maciej Skowron  wnioskował o utworzenie punktu odbioru zużytego sprzętu agd i
rtv  na wysypisku odpadów.

ad.14  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
sesji.

                 Kierownik Rewiru Dzielnicowych podziękował za zgłoszone informacje, które
pozwolą na ukierunkowanie policjantów, którzy przyjadą na teren gminy na konkretne
zdarzenie.
                 Wójt Gminy odpowiadając na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej
sesji poinformował:
- Gmina złożyła wniosek do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski  w
      Poznaniu o przeprowadzenie  szkolenia na temat ubezpieczenia rolników,
- droga Kotlin - Sucha  wniosek przekazano do ZDP w Pleszewie skąd uzyskano

telefoniczna informację, że w roku 2009 nie planuje się remontu tej drogi. Naprawiony
zostanie  odcinek tej drogi położony na terenie powiatu jarocińskiego,

- remont dróg powiatowych zostanie rozpoczęty po 15 kwietnia br. i w pierwszej
kolejności będą naprawione drogi zgłoszone przez radnych,

- planuje się utrwalenie nawierzchni ul. Kochanowskiego, bowiem pozostały środki z
zimowego utrzymania dróg,

- droga Słupia - Jarocin  - wniosek przesłano Burmistrzowi Jarocina. Po uregulowaniu
stanu prawnego droga ta stanie się drogą powiatową, co będzie korzystne, ponieważ
szybciej doczeka się remontu.

- droga nr 11 w Kotlinie została naprawiona, z tym, że nie będzie to na długo,
- grunty w Magnuszewicach  - należy poczekać za odpowiedzią z Agencji

Nieruchomości Rolnych Gospodarstwo Rolne Skarbu Państwa w Sycowie,
- studzienki za torami zostały przykryte ( radny Szyszka zwrócił uwagę, że brakuje

jeszcze 2),
- w Magnuszewicach nie przykryto jeszcze studzienki,
- równiarka  na drogi będzie w najbliższym czasie, należy zastanowić się czy ma być

także na ul. Buchalińskiej, której budowa planowana jest w najbliższym czasie,
- obcinanie drzew i uprzątnięcie gałęzi przy drodze na Parcelach w Magnuszewicach nie

zostało jeszcze zrobione,
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- teren wokół kontenerów został uporządkowany ( sołtys Magnuszewic poinformowała,
że zostały jeszcze Magnuszewice gdzie worki z odpadami czekają na odbiór),

- wjazd  na parking do Szkoły w Kotlinie  i przejście dla pieszych na ul. Dworcowej nie
zostało jeszcze zrobione,

- droga Magnuszewice - Witaszyce - jest to droga myśliwych, dla mieszkańców gminy
mniej ważna ,

- tablice z numerami domów  - trochę  to potrwa, należy to rozpracować,
- droga przez łąkę w Kotlinie - nie została naprawiona ale jej stan się poprawił przez

suszę,
- naprawa drogi na Nowej Wsi - w najbliższym czasie będzie  zaflekowana i

powierzchniowo utrwalona.
                 Odpowiadając na wnioski zgłoszone w dniu dzisiejszym Wójt odpowiedział:
- dom kultury- to temat przed Wysoką Radą. Wójt przyznał, że ma mieszane uczucia,

bowiem domy kultury działają jak działają i będą nieustające pretensje, że czegoś ten
dom nie załatwia, dając przykład  Jarocina, gdzie temat na okrągło wraca.

- kontrola placu zabaw przez Policję wskazana byłaby po godzinie 2100,
- odnośnie segregacji odpadów Wójt wyjaśnił, że worki do odpadów dla obywateli są za

darmo, a koszty ponosi Gmina. Przy segregacji, pozostałych odpadów jest mniej ale
mniej przede wszystkim latem, bo zimą jest popiół i jeden kontener  nie wystarcza. W
regulaminie utrzymania czystości Rada nie określiła ile obywatel musi wyprodukować
śmieci, tylko przyjęła, że do wyliczenia częstotliwości opróżnienia jest to 20 l na
miesiąc na osobę. Jest to spraw ewentualnej umowy z przedsiębiorstwem na zmianę
wielkości pojemnika ze 120 litrowego na 80 litrowy. Po pozostawionych śmieciach
przy kontenerach  do segregacji widać, że pojemnik  w posesji nie wszystkim
wystarcza.

- co do nadmiernej jazdy na niektórych ulicach Wójt poinformował, że na nowo
budowanej ulicy Norwida mieszkańcy pytają czy będą muldy. Wójt powiedział, że na
chorą głowę kierowcy nie ma rady, musi się zabić, dopiero wtedy będzie porządek.
Wójt dał przykład jazdy na ul. Rymarkiewicza gdzie chodzą ludzie, a jeżdżą 120 km/h.

      Przewodniczący  Rady powiedział, że za nadmierną jazdę powinna być maksymalna
      kara.
      Kierownik Rewiru Dzielnicowych poinformował, że najwyższa kara to 1 tys. zł.
- stojące samochody  na chodniku  w Twardowie  - nie wiadomo zastanawiał się Wójt

czy to samochody do naprawy, czy wynika to z gościnności właściciela warsztatu,
- sprzęt agd, rtv i wielkogabarytowy może odbierać Zakład  Gospodarki Odpadami w

Jarocinie.
Wójt poinformował, że sprawy, które są poruszane są załatwiane, nie wszystkie do się
załatwić od ręki. Niektóre udaje się załatwić po roku np. naprawę dren w Wilczy po
budowie gazociągu.

ad. 15 Zamknięcie obrad.
               Dziękując wszystkim za uczestnictwo w sesji  i zapowiadając termin kolejnej
uroczystej sesji na dzień 5 maja br. Przewodniczący zamknął XXVII sesję Rady Gminy w
Kotlinie.

Protokółowała: Paterczyk K.
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                                                            Komisja Rewizyjna

1. Przewodniczący Komisji Józef Szymendera  .................................

                              2. Członek Komisji  Zofia Antczak                     ..................................

                              3. Członek Komisji  Andrzej Sitnik                     .................................

 


